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§ 130 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 131 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 6/2016 från nämndens sammanträde 

2016-09-20 som justerats 2016-09-26 

 

 

§ 132 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utses fredag den 28/10 - 2016. 

 

 

§ 133 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 134 
Övriga anmälningsärenden 
 

A. Protokoll från FH rådets sammanträde 2016-10-14. 

B. Granskningsrapport Mälarhöjden -  Bredängs Hockey. Dnr 01.04/1055/2016. 

C. Uppdrag från idrottsförvaltningen att utreda anläggandet av en sim- och 

idrottshall intill Årstafältet. Initieringsbeslut. Dnr 08.01.01/473/2016. 

D. Uppdrag från idrottsförvaltningen att utreda och ta fram programhandlingar för 

anläggandet av en UCI-klassificerad BMX-bana inom området för 

Högdalstopparna. Initieringsbeslut. Dnr 08.01.01/561/2015. 

E. Idrottsnämndens FH-råds yttrande över remissen Stockholms stads EU-policy. 

Dnr 01.06/1095/2016 

F. Idrottsnämndens FH-råds yttrande över Motion (2016:48) av Lotta Edholm (L) 

om att demokratisera föreningsstödet. Dnr 01.06/1109/2016 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

§ 135 
Månadsrapport för september 2016. 
Dnr 01/02/312/2016. 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per september grundar sig på tertialrapport 2, kända 

förändringar samt utfall till och med september.  

 

Ett överskott om 2,3 mnkr redovisas jämfört med budget. För självkostnadshyror till fastig-

hetsnämnden redovisas ett underskott om 2,7 mnkr, vilket innebär att överskott om 5,0 mnkr 

redovisas exklusive underskottet för självkostnadshyror. Detta beror främst på överskott för 

hyror för Forsgrénska badet och Olympens idrottshall, att centralt reserverade medel i verk-

samhetsplanen inte kommer att förbrukas fullt ut samt att Högdalens sim- och idrottshall inte 

stängde som planerat. 

 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer fortfarande osäkerhet främst avseende effekterna 

av stängda anläggningar och utvecklingen av sim- och idrottshallarnas försäljningsintäkter 

samt intäkterna för planhyror under hösten. 
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Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 48,4 mnkr under 2016. Ingen 

nettoavvikelse beräknas i nuläget för utgifter.  

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och 

investeringar. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) lämnar sär-

skilt uttalande enligt följande: Vi har under lång tid sett hur intäkterna för träningskorten i 

stadens sim- och idrottshallar minskar, månadsrapporten för september 2016 är inget 

undantag. Trots att idrottsförvaltningen i år genomfört en omfattande 

marknadsföringskampanj av våra anläggningar och träningskort så ligger intäkterna lägre 

jämfört med motsvarande period förra året.  Kollar man på träningskort där all träning (inkl 

gym och gruppträning) ingår är minskningen större jämfört med korten som endast avser bad.  

Särskilt oroande är det att antalet besökare, och således intäkterna, minskat till följd av de 

problem som finns med otrygghet och sexuella trakasserier. Vi anser att idrottsförvaltningen 

måste ta frågan på allvar och se till att nödvändiga åtgärder sätts in för att stävja brott, öka 

tryggheten och få tillbaka besökarna. Det är centralt att alla ska kunna känna sig trygga på 

stadens idrottsanläggningar och att staden tydligt markerar mot oacceptabelt beteende.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett 

tecken på att de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, 

genom driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att 

kommunen inte ska konkurrera på kommersiellt välfungerande marknader. Vi anser att de 

pengar som idrottsnämnden nu lägger på att täcka intäktsbortfallen på gymverksamheten 

istället bör investeras i idrottsnämndens kärnverksamhet - nämligen på barn-, ungdoms- och 

breddidrotten. 
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§ 136   

Nybyggnation av en special hall för gymnastik på Mälarhöjdens IP - 
Genomförandebeslut. 
Dnr 411/286/2013. 

 

BESLUT 

 

1. Idrottsnämnden godkänner genomförandet av en specialhall för gymnastik på 

Mälarhöjdens IP till en investeringsutgift om 80 mnkr, som förvaltningen beställer av 

fastighetskontoret för utförande. 

  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen uppdrag att teckna erforderligt tillägg till nuvarande 

hyresavtal med fastighetskontoret om 5,4 mnkr år 1. 

 

 

Ärendet 
 

Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen tagit fram handlingar i syfte att 

uppföra en specialhall för gymnastik på Mälarhöjdens idrottsplats.  

 

Behovet av en ny hall i söderort, specialanpassad för gymnastik, bedöms av 

idrottsförvaltningen som mycket stort. Mälarhöjdens idrottsplats passar utmärkt med sina 

goda kommunikationer för både kollektiv och bilburen trafik. Hallen föreslås uppföras på 

befintlig grusfotbollsplan med den mest kostnadseffektiva placeringen. Hallens utformning 

innebär att redskap och utrustning i stor omfattning kan stå kvar, vilket sparar mycket tid och 

kraft, liksom att förråden för redskap kan minimeras.  

 

Hallens placering nära E4/E20 innebär höga kostnader för hantering av högt trafikbuller samt 

risker till följd av transporter av farligt gods. Geotekniska undersökningar visade på svåra 

grundläggningsförhållanden som innebär pålning samtidigt som högt grundvatten medför 

kostsamma konstruktioner, då de hoppgropar som verksamheten kräver kommer att 

grundläggas under grundvattenytan.  

 

Hallens totala area är 2 400 m
2
 och produktionskalkylen visar på en total investering på cirka 

80 mnkr.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 

 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M) och (KD) förslag till beslut enligt följande: 

 

delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

 

därutöver anföra:  

 

En specialhall för gymnastik var en viktig prioritering under föregående mandatperiod, dels ur 

ett jämställdhetsperspektiv, men också eftersom behovet av en sådan anläggning var stor. Det 

är olyckligt att projektet bantats 35 procent i storlek samtidigt som kostnaderna ökat med 30 

procent. Det är förvisso positivt att den socialdemokratiskt ledda majoriteten satt ner foten 

och inte låter kostnaderna skena iväg alldeles, precis som förvaltningen konstaterar så finns 

det dock en risk att kostnaderna skenar när projektet nu ska ut på upphandling. Vi anser att 

man, mot bakgrund av de kraftigt ökade kostnaderna, bör titta på alternativa placeringar innan 

genomförandebeslutet fattas. Vi är angelägna om att gymnastiken ges bra förutsättningar för 

sin verksamhet och att alla discipliner ryms inom den planerade hallen.  

 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas  och 

Kristdemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag 

till beslut. 

Särskilt uttalande 

 
Daniele Fava (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

 

Vad som från början skulle bli en dubbelhall har nu bantats ner till en enkelhall på grund av 

att oförutsedda omständigheter har gjort att kostnaderna skenat iväg. Det är olyckligt; behovet 

av en ny hall i söderort, specialanpassad för gymnastik, bedöms av idrottsförvaltningen som 

mycket stort.  Liberalerna välkomnar ändå den hall som nu planeras. 1000 barn i Söderort står 

i kö för att få börja träna gymnastik och det är bättre att bygga en mindre hall än ingen alls. 

Dessutom är hallen viktig ur ett jämställdhetsperspektiv, det är framför allt flickor som nyttjar 

en gymnastikhall medan de allra flesta av stadens befintliga hallar används av en övervägande 

del pojkar.  
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§ 137 

Stockholms stads EU-policy - Svar på remiss från KS. 
Dnr  01/06/1013/2016.                            

 

BESLUT 

 

1. Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet 
 

För att staden ska nå framgång i sitt EU-policyarbete föreslår stadsledningskontoret att 

kommunfullmäktige i en EU-policy klargör stadens övergripande inställning till det 

europeiska samarbetet. Allt EU-policyarbete ska bidra till att staden når målen i Vision 2040 – 

Ett Stockholm för alla.  

 

Förvaltningen anser att förslaget till Stockholms stads EU-policy förtydligar rollerna för 

stadens olika verksamheter och ökar koncentrationen i stadens samlade EU-arbete. Det bör 

dock betonas att EU-stadgan är snävare i sin syn på folkhälsa än idrottsnämndens. 

Positionerna för folkhälsan skulle kunna flyttas fram ytterligare. 

För idrottsnämndens del är inte minst möjligheterna att i EU-samarbetet öka insatserna inom 

integrations-, jämställdhets- och antidiskrimineringsområdet viktiga.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut och till att ärendet 

omedelbart justeras 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till alliansens (M), (L), (KD) förslag till beslut enlig följande: 

Idrottsnämnden beslutar följande 

 

1. Kontorets förslag till beslut avslås. 

2. Som svar på remissen från kommunstyrelsen anförs följande. 

 

Stadens gällande EU-policy antogs av kommunfullmäktige 2013. Vi anser inte att majoriteten 

har presenterat något relevant eller adekvat skäl att revidera den policyn. I synnerhet anser vi 

att de förändringar som nu föreslås går i fel riktning. Om en revidering ska genomföras bör 

det ske genom att bygga vidare på den gällande policyn, exempelvis gällande möjligheten att 

ta social hänsyn vid upphandling. 
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Det är angeläget att Stockholms stad har en stadsövergripande policy för stadens inställning 

till det europeiska samarbetet. Vi anser att stadens inställning till samarbetet inom Europeiska 

Unionen ska vara positiv och att detta behöver komma till tydligare uttryck än i det 

föreliggande förslaget. Denna positiva grundinställning ska samtidigt vägledas av den 

fördragsfästa subsidiaritetsprincipen om att beslut ska fattas så nära medborgarna som möjligt 

– på nationell eller kommunal nivå. 

 

Det europeiska samarbetet utsätts för närvarande för betydande prövningar i 

migrationskrisens spår. Samtidigt visar utvecklingen i vår omvärld att behovet av 

gemensamma europeiska lösningar är lika stort som någonsin förr. Särskilt avser detta 

migrations-, säkerhets- och miljöpolitiken. 

 

Också den stagnerande ekonomiska utvecklingen i Europa fordrar nya lösningar. För att skapa 

förutsättningar för ekonomisk tillväxt, välståndsutveckling och sysselsättning i hela Europa 

krävs att den inre marknaden och den fria rörligheten för varor, tjänster, personer och kapital 

inom unionen upprätthålls och utvecklas. 

 

 

 

 

För Stockholms stads vidkommande anser vi således alltjämt att de nu gällande tre 

principerna för stadens EU-arbete fortsatt ska gälla. Dessa tre, ömsesidigt förstärkande, 

principer är följande: 

 

1. Beslut ska fattas på rätt politisk nivå. 

2. Valfrihet, kostnadseffektivitet och miljö. 

3. EU:s politik ska vara välavvägd och välunderbyggd. 

 

1. Beslut ska fattas på rätt politisk nivå 

Staden ska driva följande positioner: 

- Staden har en positiv grundsyn på EU-samarbetet. 

- EU bör fokusera sina insatser på de områden där unionspolitik har ett mycket tydligt 

mervärde, jämfört med kommunal och nationell politik. 

- EU:s budget bör minskas och skattebetalarnas pengar värnas. 

 

2. Valfrihet, kostnadseffektivitet och miljö 

Staden ska driva följande positioner: 

- EU:s fokus bör ligga på fullbordandet av den inre marknaden och på fortsatt 

utveckling av miljöpolitiken. 

- Det primära syftet med all offentlig upphandling bör vara att ge skattebetalarna varor 

och tjänster av hög kvalitet till lägsta acceptabla kostnad. Det är angeläget att 

regelverket ger staden möjlighet att välja miljövänliga lösningar, utan att slå fast detta 

som ett tvingande krav. 

- Staden ställer sig avvisande till att ge offentliga myndigheter större möjlighet att ge 

stöd som hotar att snedvrida konkurrensen. 

 

3. EU:s politik ska vara välavvägd och välunderbyggd 

Staden ska driva följande positioner: 

- EU:s politik bör bygga på omfattande konsekvensbedömningar och samråd. 
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- EU ska lagstifta endast om det är absolut nödvändigt för att uppnå de eftersträvade 

målen. Frivilliga insatser bör alltid föredras framför nya EU-lagar. 

 

Med hänvisning till det ovanstående anser vi sammanfattningsvis att det föreliggande 

förslaget till ny EU-policy bör avslås. Istället bör nu gällande policy fortsatt gälla. En 

eventuell översyn av gällande policy bör ske utifrån ovanstående utgångspunkter.  

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas,  Liberalernas och 

Kristdemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 

 

 

§ 138 

Avfallsplan för Stockholm 2017 – 2020 - Svar på remiss från 
Stockholm Vatten AB.                                          
Dnr 01/06/968/2016. 

 

 

BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 

 
Stockholm Vatten AB har lämnat ett förslag till ny avfallsplan för Stockholm. Förvaltningen 

anser att förslaget beskriver problem och önskvärda åtgärder på ett bra sätt. I tjänsteutlåtandet 

beskrivs också förvaltningens pågående avfallsarbete. Detta stämmer väl överens med 

förslaget till avfallsplan. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M), (L) och (KD) förslag till beslut enligt följande: 

 

delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

därutöver anföra följande: 

 

Förslaget till reviderad avfallsplan för Stockholm 2017–2020 utgör ett viktigt verktyg i att 

göra avfallshanteringen i staden mer hållbar. Kopplingen till stadens miljöprogram är central 

och viktig. Avfall kan både uppfattas som en resurs och ett problem. Hamnar det på fel ställe 

är det definitivt ett problem, om det återanvänds, återvinns eller skapar energi blir det i stället 

en resurs. Det bästa är dock om avfallet inte uppstår. Att staden utvecklas i riktning mot en 

cirkulär ekonomi, där råvaror och resurser, återanvänds är centralt för att nå en hållbar 

utveckling i staden 

 

Staden ska ha höga ambitioner för att minska avfallet, både från boende och verksamma i 

staden. Avfallsplanens förslag om att minska mat- och restavfallet med knappt 2 % per person 

till 2020 är inte tillräckligt. Om vi ska få fart på arbetet med att förebygga själva uppkomsten 

av avfallet så måste detta avspeglas i ett ambitiösare mål. Det är i denna del som avfallsplanen 

huvudsakligen har sina brister. Att förebygga uppkomsten av avfall är det första steget i den 

så kallade avfallshierarkin, en viktig utgångspunkt i EU:s avfallsdirektiv som pekar ut 

prioriteringsordningen på avfallsområdet. Hierarkin innebär att avfall först och främst ska 

minimeras. Det avfall som ändå uppkommer ska i första hand förberedas för återanvändning, i 

andra hand materialåtervinnas, i tredje hand återvinnas på annat sätt till exempel genom 

energiutvinning och i sista hand bortskaffas genom exempelvis deponering. Denna 

prioritetsordning bör tydligare avspeglas när en miljöstad som Stockholm sätter upp mål om 

minskning av avfall. Vi efterlyser fler konkreta exempel på åtgärder som olika aktörer kan 

vidta i syfte att minimera avfall och följa avfallshierarkin på bästa sätt. 

 

Målet om att minst 70 procent av allt matavfall ska återvinnas till 2020 är en bra ambition 

men också ett mål som blir svårt att uppnå med nuvarande återvinningstakt. Den planerade 

optiska sorteringsanläggningen i Högdalen kommer stå klar tidigast 2019. Anläggningens 

påbörjade drift kommer dock inte att räcka för att uppnå målen och kommer inte ändra på det 

faktum att staden behöver skruva upp reformtempot för både framtida och befintliga 

insamlingsmetoder, till exempel mer fastighetsnära insamling. Därutöver kan vi konstatera att 

stockholmarnas tillgång till återvinningscentraler är bland de sämsta i landet. 

 

Mycket värdefullt material i avfallet går i dag till spillo, till exempel i förbränningen av avfall. 

Avfallsförbränning kan vara ett effektivt och miljövänligt sätt att ta om hand om avfall som 

inte längre kan återvinnas, men det bör alltid vara det sista alternativet i enlighet med 

avfallshierarkin. Materialet bör återvinnas så många gånger som möjligt innan det slutligen 

förbränns. Vidare slängs idag förpackningar och returpapper, som ska gå till 

materialåtervinning, i för stor utsträckning i soppåsen. Det är en misshushållning med resurser 

som måste förändras. Att göra det lätt för människor att göra rätt ska vara ledstjärnan i stadens 

arbete. Vägen framåt för ökad service, mer insamling och bättre materialåtervinning är 

långsiktiga spelregler som möjliggör investeringar och ett bättre samarbete mellan 

producenter och kommuner. Det råder samsyn om att dagens system har stora brister och kan 

utvecklas inte minst med avseende på service och enkelhet för hushållen. Sedan 
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producentansvaret infördes 1994 har det varit många diskussioner om hur insamlingsansvaret 

kan effektiviseras. Istället för att genomföra och bygga vidare på de reformer alliansen 

beslutade 2014, har den rödgröna regeringen valt att återigen utreda frågan. Nu ligger ansvaret 

på den rödgröna regeringen att frågan rör sig framåt och att de kommande åren inte går 

förlorade i avvaktan och förvirring i väntan på hur frågan om förpackningar och tidningar ska 

lösas. Regeringens tvekan och motstridiga besked leder också till att möjligheten att utveckla 

andra delar av återvinningssystemen, till exempel för textilier, får vänta med minskad 

återvinning som resultat.  

 

Avfallshantering med sopsug är en bra metod ur miljösynpunkt, den ger färre transporter och 

en renare hantering. Även ur arbetsmiljösynpunkt har det stora fördelar för personal som 

hämtar avfall. Frågan om staden ska vara huvudman för sopsugsanläggningar har varit 

föremål för diskussion under ett antal år. Främst genom de uppmärksammade svårigheter som 

skapas av komplexa gemensamhetsanläggningar och samfälligheter. Stockholm Vatten har i 

uppdrag att utreda frågan vidare med ett utökat ansvarstagande för staden genom Stockholm 

Vatten. 

 

Slutligen, det är av yttersta vikt att avfallsplanens uppföljning säkerställs genom regelbunden 

återkoppling med berörda aktörer. Planen måste också förankras med inblandade på ett tydligt 

sätt genom tydliga instruktioner. För att nå målen krävs fungerande samarbete mellan 

kommuner, myndigheter, näringsliv och forskarsamhälle. Ju mer konkret avfallsplanen är med 

att lyfta fram vad enskilda aktörer behöver göra desto bättre blir förutsättningar för att målen 

ska uppnås. 

 

 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Liberalernas och 

Kristdemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 
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§ 139 

Program mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och 
förtryck 2017- 2020. Remiss från kommunstyrelsen av förslag till 
program                                        
Dnr 01.06-955/2016. 

 

 

BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
 

Socialnämnden har sammanställt ett förslag till program mot våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och  förtryck, att gälla 2017-2020. Förvaltningen anser att programmet i 

sin helhet är bra och utgör en bra grund för framtida insatser på området. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 140 

Demokratisäkra föreningsstödet. Remiss från kommunstyrelsen av 
motion 2016:48 av Lotta Edholm (L)                                        
Dnr 01.06/597/2016. 

 

BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Lotta Edholm (L) föreslår i en motion att föreningsstödet ska demokratisäkras genom ett 

förnyat regelverk och ett uppdrag till stadsrevisionen att genomföra granskningar av 

föreningslivet. Förvaltningen beskriver i sitt yttrande hur dagens regler för bidrag och 

bokning hos idrottsnämnden är utformade, samt vilka faktorer som är angelägna att ta hänsyn 

till vid förändringar i enlighet med motionen. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M), (L) och (KD) förslag till beslut enligt följande:  

 

1. tillstyrkande av motionen 

2. därutöver anföra följande: 

 

Ett rikt och mångfacetterat föreningsliv är omistligt i en demokrati. Föreningslivet gör det 

möjligt för människor från olika delar av samhället att träffas, och föreningars insatser är 

ovärderliga komplement till de verksamheter som bedrivs i annan regi. Samtidigt finns det 

föreningar som inte alltid själva respekterar demokratiska värderingar.  

 

Avslöjanden om hur företrädare för föreningar som tar emot statligt eller kommunalt stöd ger 

uttryck för värderingar som är oförenliga med demokratin undergräver legitimiteten hos och 

tilltron till alla former av offentligt föreningsstöd. I förlängningen fläckas civilsamhället som 

helhet. Av den anledningen måste föreningsstödet demokratisäkras.  

 

Även arbetet med att se till att regelverket följs måste bli mycket mer ambitiöst och proaktivt. 

Vi föreslår att stadsrevisionen får i uppdrag att regelbundet följa upp de föreningar som får 

stöd. Föreningar som till äventyrs inte samarbetar med revisionen ska självklart inte komma 

ifråga för ekonomiskt stöd. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation  
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 

 

 

§ 141 

Utveckla Stockholms stadion som evenemangsarena. Remiss från 
Kommunstyrelsen av motion 2016:55 av Bo Sundin, Henrik 
Sjölander och Peter Jönsson, alla (M).                                        
Dnr 01.06-670/2016. 

 

BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 
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Ärendet 
 

I en motion föreslår Bo Sundin, Henrik Sjölander och Peter Jönsson, alla (M), att staden ska 

utreda möjligheten att överföra ägande och drift av Stockholms stadion från 

fastighetsnämnden till Stockholm Globe Arena Fastigheter AB. Förvaltningen beskriver i sitt 

yttrande hur arenan används i dag och de risker en överföring av ägande och drift till 

evenemangsfastighetsbolaget kan medföra för verksamheten. 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M) och (KD) förslag till beslut enligt följande:  

 

Tillstyrkande av motionen 

 

därutöver anföra:  

 

Stockholms stadion är en fantastisk bredd och evenemangsarena. Arenan har stått värd för 

olympiska spel, allsvensk fotboll, oförglömliga konsertevenemang samt otaliga bredd- och 

elitidrottsevenemang. Trots omfattande renoveringar, som kostat Stockholms skattebetalare 

närmare hundra miljoner kronor, så är nyttjandet av arenan begränsat. Sedan Djurgårdens IF 

Fotboll lämnade arenan till förmån för spel på Tele 2 arena år 2013 så har intäkterna sjunkit 

kraftigt samtidigt som driftkostnaderna är höga. Dessvärre är kostnaderna för driften av 

Stadion idag mycket högre än intäkterna vilket innebär att idrottsnämnden måste hålla arenan 

flytande genom att ta pengar från andra prioriterade och angelägna idrottsprojekt vilket är 

olyckligt. Trots flera försök från idrottsförvaltningen att öka hyresintäkterna och se till att 

evenemangen blir fler så har effekterna varit begränsade. Vi menar att arenan fortfarande har 

en enorm potential som idrotts- och evenemangsplats i Stockholms innerstad och vi tror att 

man kan maximera arenan kapacitet genom att flytta över ägandet till SGA fastigheter AB 

som trots allt har uppdraget att bedriva evenemangsarenor.  

 

Däremot är det viktigt att i det arbetet också föra en dialog med breddidrotten och de 

idrottsföreningar som idag finns och tränar på Stadion idag. Vi värdesätter möjligheten för 

bredd- och spontanidrottens att använda arenan och vi menar att det är viktigt att detta beaktas 

även vid en eventuell överglytt till SGA-fastigheter. Idrottsnämnden och fastighetsnämnden 

ska i dialog med SGA-fastigheter säkerställa bredd- och spontanidrottens rätt att fritt nyttja 

anläggningen på tider så evenemang inte förekommer. 

  

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas och kristdemokraternas 

förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag 

till beslut. 

 

 

§ 142 

Motion om sponsringspolicy för stadens idrottsanläggningar - 
Remiss från kommunstyrelsen av motion 2016:41 av Bo Sundin (M).                                       
Dnr 01.06/568/2016. 

 

 
BESLUT 
 

1. Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 

 

 

 

Ärendet 
 

Idrottsnämnden har av kommunstyrelsen fått en remiss gällande en motion av Bo Sundin (M) 

om en sponsringspolicy för stadens idrottsanläggningar. Motionären föreslår att 

kommunfullmäktige ger idrottsnämnden tillsammans med fastighetsnämnden i uppdrag att ta 

fram en sponsringspolicy för att möjliggöra sponsring av nya och renoverade 

idrottsanläggningar. 

 

Staden ska som utgångspunkt finansiera sina angelägenheter genom uttagande av skatt, 

avgifter och genom statsbidrag. Genom stadens budget ges anslag för bland annat ny- och 

reinvesteringar i idrottsanläggningar. Det finns bestämmelser i bland annat regeringsformen, 

kommunallagen, marknadsföringslagen och lagen om offentlig upphandling som kan anses 

utgöra begränsningar för kommuners möjlighet att ingå avtal om sponsring.    

Om staden avser att ta emot sponsormedel för finansiering av idrottsanläggningar kan en 

sponsringspolicy ge en tydligare bild av stadens rättsliga handlingsutrymme. Eftersom 

fastighetsnämnden är den nämnd i staden som är fastighetsägare av idrottsfastigheter bör i så 

fall en sådan policy tas fram i nära samarbete och konsensus mellan fastighetsnämnden och 

idrottsnämnden.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin (M) yrkar bifall till (M), (KD) förslag till beslut enligt följande: 

 

1. tillstyrkande av motionen 

2. att därutöver anföra följande: 

 

Ett rikt och mångfacetterat föreningsliv är omistligt i en demokrati. Föreningslivet gör det 

möjligt för människor från olika delar av samhället att träffas, och föreningars insatser är 

ovärderliga komplement till de verksamheter som bedrivs i annan regi. Samtidigt finns det 

föreningar som inte alltid själva respekterar demokratiska värderingar.  

 

Avslöjanden om hur företrädare för föreningar som tar emot statligt eller kommunalt stöd ger 

uttryck för värderingar som är oförenliga med demokratin undergräver legitimiteten hos och 

tilltron till alla former av offentligt föreningsstöd. I förlängningen fläckas civilsamhället som 

helhet. Av den anledningen måste föreningsstödet demokratisäkras.  

 

Även arbetet med att se till att regelverket följs måste bli mycket mer ambitiöst och proaktivt. 

Vi föreslår att stadsrevisionen får i uppdrag att regelbundet följa upp de föreningar som får 

stöd. Föreningar som till äventyrs inte samarbetar med revisionen ska självklart inte komma 

ifråga för ekonomiskt stöd. 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas,  och 

kristdemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag 

till beslut. 
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§ 143 

Motarbeta destruktiva supporterkulturer. Svar på skrivelse från 
Daniele Fava m.fl. (L) och Mikael Valier (KD).                                        
Dnr 01.06/170/2016 

 

 
BESLUT 
 
Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Daniele Fava med flera (L) och Mikael Valier (KD) har i en skrivelse till idrottsnämnden lyft 

fram problem med destruktiva supporterkulturer kopplade till elitidrottsevenemang. 

Skribenterna föreslår en utökning av idrottsnämndens budget för det förebyggande arbetet 

med Program Supporter till 500 000 kronor plus kostnader för en samordnare. De föreslår att 

en större del av denna budget ska vara sökbar för föreningars barn- och ungdomssektioner i 

deras förebyggande arbete. Vidare föreslår Fava och Valier att idrottsnämnden bör ta fram en 

tydligare organisation för Program Supporter.  

 

Förvaltningen bedömer Program Supporters organisation som tydlig där 

stadsdelsförvaltningarna idag har kontaktpersoner knutna till arbetet. Förvaltningen vill dock 

poängtera att det är av stor vikt att kontaktpersonerna ges förutsättningar, framför allt i form 

av tid, för att medverka arbetet.  

 

Förvaltningen ser möjligheter för föreningar att ansöka om projektmedel för ett förebyggande 

arbete riktat mot ungdomar. Sedan några år tillbaka stöttar förvaltningen Stockholmsalliansen 

för deras förebyggande arbete. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Daniele Fava (L) yrkar bifall till liberalernas och kristdemokraternas förslag till beslut enligt 

följande: 

 

Förslag till beslut 

- delvis godkänna förvaltningens svar  

- utöka ramen för Program Supporter till 500 000 kronor plus kostnad för samordnare 

- utveckla projektet enligt nedan 

 

Stockholm har idag stora problem med supportervåld, otrygghet i samband med matcher och 

brottslighet som är kopplad till idrott och matcher. Bara de senaste veckorna har allvarliga 
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incidenter skett i samband med matcher. Staden måste ta ansvar för att komma tillrätta med 

dessa problem. Klubbarna ett stort ansvar i detta, men Stockholms stad behöver likaledes rikta 

ett tydligt sammanhållet arbete mot framförallt barn och unga som riskerar att dras in i denna 

typ av brottslighet. För att komma tillrätta med de problem som finns kring supportervåld 

behöver arbetet som sker i dagens Program Supporter struktureras upp, få tydligare 

målsättningar och skarpare uppföljningsmekanismer. Projektet måste ha mycket tydliga 

uppdragsbeskrivningar och målsättningar för att göra det möjligt att utvärdera resultat.  

Programmet måste vidare bli mer känt ute hos föreningarna. Man måste veta vad projektet 

syftar till och vem man ska kontakta. Varje stadsdel som har en problematik måste ha en 

namngiven samordnare som har i sitt uppdrag att arbeta med supporterproblematik. Detta 

måste ske i stadsdelarnas organisation men Program supporter bör vara en länk i det arbetet.  

 

Vi föreslår återigen att dagens Program Supporter görs om enligt följande: 

 

- Utöka budgeten för det förebyggande arbetet för att ge förutsättningar för en mer 

strukturerad organisation. Vi föreslår att dagens 150 000 kronor utökas till 500 000 

kronor, plus kostnader för en samordnare, liksom idag. En större del av dessa medel 

ska göras direkt sökbara för klubbarnas barn- och ungdomssektioner i syfte att 

genomföra projekt som minskar risken att barn och ungdomar dras in i 

supporterrelaterad brottslighet. Detta kan enbart ske under förutsättning att detta 

målsätts och följs upp tydligt. Idrottsnämnden bör få i uppdrag att ta fram förslag på 

en tydligare projektorganisation med tätare koppling till klubbarna, till andra aktörer i 

det omgivande samhället t.ex. ungdomsgårdar och annat föreningsliv samt till 

stadsdelarnas organisation. 

 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 

förslag till beslut. 
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§ 144 

Tillfällig hall på Norra Reals skolgård. Svar på skrivelse från Bo 
Sundin m.fl. (M), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C)                                        
Dnr 03.01/590/2016. 

 
BESLUT 
 
Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

Ärendet 
(M), (KD) och (C) har inkommit med en gemensam skrivelse till idrottsnämnden med en 

uppmaning att se över ett förslag från KFUM kring möjligheterna att uppföra en tillfällig 

idrottshall på Norra  Reals skolgård. I sitt svar på skrivelsen beskriver förvaltningen att i den 

arbetsgrupp för konstgräs på skolgårdar som finns mellan idrotts- och 

utbildningsförvaltningarna har Norra Reals skolgård varit en av de platser som man varit 

överens om är mycket lämplig för en konstgräsplan. Detta har dock inte varit möjligt eftersom 

det funnits utbyggnadsplaner för skolan. Nu har utbildningsförvaltningen meddelat att 

utbyggnad är aktuell tidigast om 10 år, vilket ändrar förutsättningarna för konstgräsplan alt 

idrottshall. Vad gäller förhyrning av en eventuell idrottshall finns ett särskilt regelverk i 

staden som styr detta. 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin (M), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) lämnar särskilt uttalande 

enligt följande: Bristen på hallar i norra innerstaden är stor och staden bör därför vända på alla 

stenar för att se vilka möjligheter det finns för att komma tillrätta med problemet. Precis som 

idrottsförvaltningen konstaterar så äger inte idrottsnämnden denna fråga utan det är ytterst 

utbildningsnämnden och SISAB som måste fatta ett beslut. Eftersom stadens plan om en 

utbyggnad av den aktuella platsen inte kommer att realiseras inom de kommande tio åren så 

bör vi ta tillvara platsen under tiden. Vi tycker att det är viktigt att idrottsförvaltningen är 

behjälplig utifrån sina kunskaper och erfarenheter i dessa frågor och, utifrån det mandat som 

förvaltningen har, är KFUM behjälplig med att försöka realisera sitt förslag om en tillfällig 

hall på Norra Reals skolgård. Idrottsförvaltningen bör därför undersöka med SISAB och 

utbildningsförvaltningen om möjligheten att få bygga hallen med en användningstid av 5-6 år. 
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§ 145 
Information och övriga frågor  
 

A. Skrivelse till Idrottsnämnden från Mikael Valier (KD) - Skrivelse med frågor angående 

utredningen om en BMX-bana i Högdalsområdet. 

 

 

Mikael Valier (KD) anmäler en skrivelse med frågor angående utredningen om en BMX-bana 

i Högdalsområdet. 

 

Beslut 
 
Idrottsnämnden beslutar att lämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 

 

 

 

 

2016-10-25 

 

Ärende §134 D. 

Om BMX-bana i Högdalen 

 

Mikael Valier (KD) 

 

(Bilaga: partiuttalanden 2014) 

 

 

Skrivelse med frågor angående utredningen om en BMX-bana i Högdalsområdet 

Det är bra att den rödgrönrosa majoriteten vid sidan av satsningar på de stora idrotterna även ser till de 

mindre. I fråga om utredningen av etablering av en BMX-bana i Högdalsområdet välkomnar 

Kristdemokraterna en sådan, men vill för konsekvensens skull att utredningen inte bara tar ställning 

till behov och önskemål hos utövarna, eller för den delen cykelförbundets reglemente, utan även följer 

de principer som majoriteten har hänvisat till i andra ärenden.  

 

Om den rödgrönrosa majoriteten menar allvar med att satsa på idrotter som har ett 

jämställdhetsperspektiv, och särskilt idrotter som engagerar även flickor, så är det nödvändigt att innan 

någon slutlig investering görs få ta del av könsfördelningen inom BMX.  

 

Just ovan nämnda argument om ojämn könsfördelning har ju använts för att inte bygga klart 

skateparken i Högdalen, baserat på en mycket summarisk och gammal utredning.  

Dessutom motiveras för skateparkens räkning det uteblivna färdigställandet på hur många barn i 

närområdets skolor som regelbundet nyttjar anläggningen.  

 

Tre av partierna i majoriteten lovade inför valet 2014 att bygga klart skateparken (se bilaga), ett av 

partierna hade till och med enligt bifogat uttalande avsatt pengar i sin budget och kunde om det blev 

maktskifte "påbörja det arbetet redan nästa år" (2015).  

 

Trots det står skateboardåkarna två år senare med en icke färdigbyggd anläggning, ett minimalt förråd, 

minimalt med sittbänkar, inga utrymmen för omklädning eller sekretariat, ingen dusch. 

Skateboardåkarna har en mycket aktiv och inkluderande verksamhet, och en tillströmning av flickor 

och kvinnor, men ser sig av förklarliga skäl styvmoderligt behandlade när det gäller all form av 

utveckling och färdigställande av anläggningen. Det som skulle bli en nationalarena för skateboard 
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blev bara en halv anläggning där den viktigaste grenen – Street – inte går att arrangera tävlingar i, helt 

enkelt därför att den delen aldrig blev byggd. Streetdelen finns alltså överhuvudtaget inte. 

 

Logiskt och rättfärdigt vore att tillgodose dessa befintliga behov innan - eller åtminstone i samband 

med - en etablering av en BMX-bana. 

                                                 

Därför ser vi fram emot att få följande frågor besvarade: 

 

1. Hur många utövare av BMX finns det i Stockholm? 

 

2. Hur många av dem är flickor/kvinnor? 

 

3. Hur många av utövarna går i skolan i närområdet? 

 

4. På vilket sätt uppfyller BMX dessa – eller andra – krav som skateboard inte gör? 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Då inga övriga frågor fanns avslutade ordföranden mötet kl. 17:42 med att informera om att 

Marina Högland är utsedd till ny förvaltningschef för idrottsförvaltningen. Hon kommer att 

tillträda den 1/1-2017. Marina kommer närmast från en tjänst i Huddingekommun där hon 

arbetat som förvaltningsdirektör för kultur och fritidsförvaltningen.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilaga till skrivelse av Mikael Valier (KD) 

 

”Om BMX-bana i Högdalen” 

 

Partiuttalanden 2014 
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